
ادامه از صفحه اول
 دلیل دیگر این بود که آمریکا به هیچ 
عنوان جدیتی در اجرای مفاد برجام نداشت و همانطور که آقای 
دکتر ظریف، وزیر پیش��ین خارجه ه��م اعلام کرد، حتی آقای 
اوباما هم از چند ماه پس از اجرای برجام به هیچ عنوان هیچ گونه 
جدیتی در اجرای مفاد مربوط به برداشته شدن تحریم های ایران 
از خودش نشان نمی داد، چرا که اساساً تحریم اسلحه اصلی آمریکا 
برای مهار قدرت ایران است و مهار قدرت ایران تنها مهار قدرت 
هسته ای نیست و منوط به این مولفه قدرت نمی شود، بلکه بعد از 
آن قطعاً به دنبال مهار مولفه های قدرت موشکی و منطقه ای ایران 
هستند و در این زمینه اصلی ترین ابزار فشار بر جمهوری اسلامی 
ایران تحریم اس��ت. حال با توجه به اینکه در تجربه برجام فارغ 
از نداشتن جدیت، برداشته شدن تحریم های ثانویه هسته ای هم 
نتوانست موجب حتی یک جهش اقتصادی کوچک شود، این بار 
در توافق موقت پیشنهاد آنها این است که بخش بسیار مختصری 
از تحریم ها تعلیق شود یعنی حتی نسبت به برجام هم بسیار کمتر! 
به عبارت بهتر، برداشته  شدن بخش کوچکی از تحریم های 
ثانویه هسته ای مندرج در برجام شوخی ای بیش نیست. به این 
معنا که هیچ آورده ای به لحاظ اقتصادی برای جمهوری اسلامی 

ایران و معیشت مردم و اقتصاد نخواهد داشت ولی در عین حال 
خواستار مهم ترین اهرم فشار جمهوری اسلامی ایران یعنی توقف 
غنی سازی 60 درصد و دیگر امتیازات هستند. به عبارت دقیق تر، 
آمریکا در یک بازی فریب به دنبال یک برد حداکثری برای خود و 
یک باخت حداکثری برای جمهوری اسلامی ایران است و به همین 
دلیل هم هست که بارها بیان شده اینگونه پیشنهادهای توافق 
موقت برای جمهوری اسلامی ایران محلی از اعراب و توجه ندارد.  
2 ـ نکته دیگر اینکه این یک اقدام از طرف آمریکاس��ت که به 
طور متواتر انجام می شود به این معنا که آمریکایی ها در زمان های 
مشخصی هر گاه تلاش های دیپلماتیک آنها یا فشار و تهدید و 
جنگ ترکیبی آنها به شکست می انجامد، در نهایت راه را در این 
می بینند که پیشنهاد توافق موقت بدهند و در حقیقت با عوض 
کردن صورت مساله به دنبال همان هدف اصلی یعنی درآوردن 
اهرم فشار اصلی جمهوری اسلامی ایران از دستان تهران هستند.

یک بار زمانی که دولت ها عوض می شدند، یعنی دولت آقای 
روحانی توسط دولت آقای رئیسی جایگزین می شد، آمریکایی ها 
با این تصور که دولت جدید خواس��ته های محکم تری را مطرح 
خواهد کرد به دنبال این رفتند که این ابزار را از دست جمهوری 
اسلامی ایران دربیاورند و با تمهیدات زمینه ای که توسط آژانس و 

گزارش های آژانس انجام می شد، پیشنهادهایی را در زمینه توافق 
موقت برای برهه ای ارائه کردند، همینطور بهمن ماه 1400 بعد 
از اینکه مشخص شد طرف آمریکایی نمی خواهد به هیچ عنوان 
امتیازات اصلی را به ایران بدهد، باز مجدداً سعی کردند تهدید 
کنند مذاکرات را رها خواهند کرد و به مذاکره باز نخواهند گشت 
و پیشنهاد توافق موقت را در رسانه ها مطرح کردند. همینطور در 
شهریور 1401 یعنی زمانی که گفت وگوهای وین یک بار دیگر 
به تقابل همه جانبه انجامید و به توافق نینجامید، زمزمه های توافق 
موقت شنیده شد. حالا هم پس از  شکست جنگ ترکیبی که 
در پاییز و بخشی از زمستان 1401 به راه انداختند و نتوانستند 
جمهوری اس��لامی ایران را از خواسته های خود عقب ببرند، باز 
هم چنین زمزمه هایی را از دی و بهمن ش��روع کردند و این در 
حقیقت یک الگوی شناخته شده و تکراری است که توسط طرف 

آمریکایی به اجرا گذاشته می شود.
3- حال بحث س��ر این موضوع است که آمریکایی ها چرا روی 
یک الگوی شناخته ش��ده جنگ ترکیبی، فش��ار دیپلماتیک و 
نهایتاً آخرین ابزار یعنی ارائه یک پیشنهاد توافق موقت توأم با 
فریبکاری نسبت به ایران کار می کنند؟ همچنین سوال مهم دیگر 
این است: آمریکایی ها چه زمانی متوجه خواهند شد این الگو در 

مذاکره با جمهوری اسلامی ایران جواب نخواهد داد و چه زمانی 
به فکر بازنگری در سیاست خود در ارتباط با جمهوری اسلامی 
ایران بویژه در چارچوب مذاکرات وین خواهند افتاد؟ در صورتی 
که آمریکایی ها چنین بازنگری ای را انجام ندهند و به دور سوم 
جنگ ترکیبی خود در مقابل جمهوری اسلامی ایران جامه عمل 
بپوشانند، قطعاً باز هم راه به جایی نخواهند برد و مجدداً ما شاید 
در تابستان نیز چنین زمزمه هایی را از طرف آمریکایی بشنویم 
که آنها خواهان اجرای یک توافق موقت با جمهوری اس��لامی 
ایران هس��تند. آنچه مهم اس��ت اینکه ایران بر سر مواضع خود 
ایس��تاده و قطعاً چنین توافق های مضحک موقتی راه به جایی 
نخواهد برد. نظام اقتصادی ما باید در درون دچار تحول ش��ود، 
سیاست های جهانی و منطقه ای ما در ارتباط با کشورهای منطقه، 
چین، روسیه، آفریقا و آمریکای لاتین باید دچار تحول و تنوع و 
همینطور گسترش همکاری ها و استفاده از پتانسیل های موجود 
به منظور بهبود تجارت خارجی شود؛ جدا از اینها برداشته شدن 
تحریم زمانی می تواند کمک حال باشد که به طور واقعی و برای 
همیشه رخ دهد، یعنی برای بلندمدت و به صورت ثابت، آن هم 

به صورت همه جانبه و نه تنها بخش کوچکی از تحریم ها.
* تحلیلگر سیاست خارجی و روابط بین الملل

داور سابق فوتبال دبیرکل فدراسیون 
جودو شد

ط��ی حکم��ی از س��وی رئی��س 
فدراسیون جودو حسن کامرانی فر 
ب��ه عن��وان سرپرس��ت دبیرکلی 
این فدراس��یون منصوب ش��د. به 
گزارش  روابط عمومی فدراسیون 
جودو، طی حکمی از سوی آرش میراسماعیلی، حسن 
کامرانی فر به عنوان سرپرست دبیرکلی فدراسیون جودو 
منصوب شد. کامرانی فر سابقه سال ها فعالیت در رشته 
جودو را دارد و دارای تحصیلات مدیریت ورزش است. 
وی ۲ سال به عنوان دبیرکل فدراسیون فوتبال فعالیت 
کرده است. لازم به ذکر است با توجه به پایان ماموریت 
اداری صدیقه کعبی زاده، دبیرکل فدراسیون جودو، طی 
حکمی از سوی آرش میراسماعیلی، کعبی زاده به عنوان 

مشاور عالی رئیس فدراسیون جودو منصوب شد.

خبر خوش برای پرسپولیسی ها
در آستانه داربی

بازیکن��ان مص��دوم پرس��پولیس 
برای داربی صدم آماده می شوند. 
سیامک نعمتی و محمد عمری ۲ 
بازیکن تیم پرس��پولیس به دلیل 
مصدومیت در دیدار با مس کرمان 
غایب بودند و این ش��ائبه به وجود آمده بود که شاید 
بازی با اس��تقلال را از دست بدهند اما وضعیت این ۲ 
بازیکن به گونه ای است که می توانند پرسپولیس را در 
این دیدار حساس همراهی کنند و مشکلی برای بازی 
ندارند. با رفع مصدومیت، نعمتی و عمری در تمرینات 
پرسپولیس حاضر می شوند و قادر خواهند بود در داربی 

به زمین بروند.

استفاده از لیرز محرومیت دارد! 

کمیت��ه انضباطی فدراس��یون فوتبال در نامه ای به 
س��ازمان لیگ اعلام کرد استفاده از لیزر با محرومیت 
هواداران تیم میزبان روبه رو خواهد شد. کمیته انضباطی 
با ارس��ال نامه ای به س��ازمان لیگ فوتبال اعلام کرد 
اس��تفاده از لیزر توس��ط تماش��اگران در استادیوم ها 
محرومی��ت در بر دارد. در نامه ابوالفضل حس��ن زاده، 
رئیس کمیته انضباطی به سرپرس��ت س��ازمان لیگ 
آمده اس��ت: »با توجه به ش��یوع اس��تفاده از لیزر در 
ورزش��گاه ها، مس��تند به مقررات انضباطی فدراسیون 
فوتبال، در صورت اس��تفاده از لیزر یا وس��ایل مشابه 
در جریان مس��ابقات فوتبال توسط تماشاگران حاضر 
در اس��تادیوم، باشگاه میزبان علاوه بر جرایم نقدی با 
تنبیه محرومیت از حضور تماشاگر در مسابقات آینده 

نیز مواجه خواهد شد«.

کاشانی سرانجام مدیر تیم  ملی 
فوتبال امید شد

حبیب کاشانی به طور قطعی به عنوان مدیر تیم  ملی 
فوتبال امید انتخاب شد. در جلسه ستاد عالی بازی های 
آسیایی هانگژو به فدراسیون فوتبال اولتیماتوم داده شد 
تکلیف تیم  ملی فوتبال امید را مشخص کند، در غیر 
این صورت از فهرست رشته های اعزامی به این بازی ها 
کنار گذاشته می شود. مسؤولان فدراسیون فوتبال هم 
جلس��ه ای را به صورت فوری با مسؤولان کمیته ملی 
المپیک برگزار کردند. در این جلسه به صورت قطعی 
حبیب کاش��انی به عنوان مدیر تیم  ملی فوتبال امید 
معرفی شد. این جلسه در کمیته ملی المپیک برگزار 
ش��د و مهدی تاج، رئیس فدراسیون فوتبال، به همراه 
مه��دی محمدنبی، نایب رئیس اول فدراس��یون، امیر 
قلعه نویی، سرمربی تیم  ملی فوتبال و حبیب کاشانی 
در آن ش��رکت کردند و با محمود خسروی وفا و مناف 
هاش��می به گفت وگو پرداختند. کاشانی سال گذشته 
از سوی کمیته ملی المپیک به عنوان مدیر تیم فوتبال 
امید معرفی شد اما فدراسیون فوتبال حکم او را صادر 

نکرده بود.

کاسانو: هالند فوتبال بلد نیست!
مهاجم پیش��ین اینتر و رئال مادری��د این بار درباره 
ارلین��گ هالند نظر عجیبی دارد. او بر این باور اس��ت 
این مهاجم فوتبال بلد نیس��ت و تنها یک گلزن بسیار 
خوب اس��ت. به گزارش سان، آنتونیو کاسانو در دوران 
فوتبالی خود همواره بازیکن جنجالی و پرحاشیه ای بود. 
این مهاجم سرشناس که سابقه بازی کردن در اینتر و 
رئال مادرید را هم در کارنامه دارد، به جنجال سازی خود 
بعد از خداحافظی از فوتبال هم ادامه می دهد. او که اخیرا 
با انتقاد از مورینیو حاشیه ساز شد، این بار درباره ارلینگ 
هالند اظهار نظر عجیبی داشت. کاسانو گفت: هالند من 
را به دوران آدریانو در اینتر می برد. در آن زمان در کنار 
آدریانو ستاره هایی مثل ابراهیموویچ و فرانک ویری بازی 
می کردند که این باعث می شد بازی آدریانو هم تکمیل 
ش��ود اما هالند در منچسترس��یتی چنین زوج هایی را 
در اختی��ار ندارد. وی ادام��ه داد: بعضی مهاجمان مثل 
روبرت لواندوفس��کی و کریم بنزما در کنار آنکه بسیار 
خوب گل می زنند، فوتبال بازی کردن هم بلد هس��تند 
اما هالند فوتبال بلد نیست و تنها یک گلزن بسیار خوب 
و فطری اس��ت. به نظرم برای یک مهاجم فوتبال بازی 
 کردن مهم تر از گل زدن اس��ت. با وجود این اظهارنظر

کاسانو باید اعتراف کرد هالند از بهترین مهاجمان حال 
حاض��ر فوتبال جهان اس��ت و آم��ار خیره کننده ای در 
نخستین فصل حضورش در منچسترسیتی داشته است.

اخبار

ورزشی

باشگاه های عربستانی هر روز جاه طلب تر می شوند و پس از 
امضای قرارداد النصر با کریستیانو رونالدو، سایر تیم ها نیز در این 
کشور به دنبال دیگر بازیکنان بزرگ هستند. در ماه های اخیر 
برخی رس��انه ها از نام هایی همچون لیونل مسی، لوکا مودریچ 
و کریم بنزما به عنوان گزینه های مدنظر باشگاه های عربستانی 
یاد کرده اند اما تاکنون هیچ کدام از این نفرات این پیشنهادات را 
نپذیرفته اند، این بار نام مهدی طارمی مهاجم ایرانی پورتو مطرح 

شده که مورد توجه عربستانی ها قرار گرفته است.
سایت پرتغالی »torcedores.com« به بررسی پیشنهاد 
الهلال به طارمی 30 ساله و رایزنی رسانه های مختلف در این 
زمینه پرداخته است. بر اساس این گزارش طبق ادعای پایگاه 
خبری »توتو مرکاتو« ایتالیا، باشگاه الهلال در پنجره نقل وانتقالات 

پیش  رو برای جذب مهاجم ایرانی پورتو تلاش خواهد کرد و قصد 
دارد پیشنهادی 3  ساله به این بازیکن ارائه دهد.

روزنامه پرتغال��ی »اُ ژوگو« اما گزارش داد طارمی علاقه ای 
برای رفتن به لیگ حرفه ای عربستان ندارد و ترجیح می دهد 
فوتبالش را در اروپا ادامه دهد و در صورت امکان، رویای انتقال 

به لیگ  کشورهایی همچون انگلیس، اسپانیا یا ایتالیا را دارد.
طبق ادعای »torcedores.com« از آنجایی که طارمی 
تا پایان ماه ژوئن ۲0۲4 با پورتو قرارداد دارد، سرنوش��ت این 
بازیکن ممکن است در نهایت به جدایی او از این باشگاه پرتغالی 
منجر شود. پورتو برای اینکه طارمی را در پایان قرارداد فعلی اش 
به عنوان بازیکن آزاد از دست ندهد، ممکن است او را در پنجره 

نقل وانتقالات تابستانی پیش  رو بفروشد.

در ادامه این گزارش آمده است: به  گفته رسانه های اروپایی، 
دلیل اصلی عدم  علاقه طارمی به بازی در لیگ عربستان این 
است که او همچنان به پروژه ورزشی بیشتر از جنبه مالی اهمیت 
می دهد. مهاجم 30 ساله پورتو در لیگ های خاورمیانه می تواند 
حقوق بسیار بالاتری نسبت به بازی در لیگ های اروپایی دریافت 
کند اما دوران حرفه ای و بازی در سطح بالا در زمان حاضر اولویت 
طارمی اس��ت، این موضوع دلیل اصلی رد کردن پیشنهادات 
عربستانی ها از سوی این بازیکن ایرانی و دیگر بازیکنان است، 

حتی با وجود پیشنهادهای قابل توجهی که به آنها شده است.
طارم��ی در فصل ج��اری در 4۲ بازی برای پورتو به میدان 
رفته و علاوه بر به ثمر رساندن ۲3 گل، 1۲ پاس گل هم برای 

هم تیمی هایش ساخته است.

چرا طارمی پیشنهاد نجومی الهلال سعودی  را رد کرد؟

وژه ورزشی مهم تر از مالی پر

از تماشای گریه رونالدو لذت بردم!
سوفیان بوفل، ملی پوش مراکشی الریان در گفت وگو با شبکه Alkass درباره مسیر شگفت انگیز مراکش در جام جهانی قطر صحبت کرد. وی در بخشی از این گفت وگو درباره پیروزی 
این تیم برابر پرتغال در یک چهارم نهایی جام جهانی و صعود به جمع 4 تیم پایانی صحبت کرد و به ذکر نکته ای عجیب پرداخت. بازیکن الریان قطر لذتی را که کریستیانو رونالدو در 
پایان آن بازی در ورزشگاه الثومه در تاریخ 10 دسامبر به او بخشید، پنهان نکرد و گفت: »با تمام احترامی که رونالدو سزاوار آن است، از دیدن گریه او بعد از بازی لذت بردم!«

م��رگ بازیک��ن 1۸ س��اله ایتالیایی در 
رسانه های ورزشی جهان سروصدای زیادی 
کرده است؛ طبق اعلام رسانه های ایتالیایی، جولیا ایتوما پس از 
بازی تیمش در نیمه نهایی لیگ قهرمانان اروپا از پنجره هتل در 
استانبول پایین افتاد. به نقل از پلیس لهستان، جامعه والیبال از 
مرگ بازیکن 1۸ ساله باشگاه زنان ایگور گورگونزولا نوارا شوکه 
شده است. جولیا ایتوما پس از بازی تیمش مقابل اکزاکیباسی 
در نیمه نهایی لیگ قهرمانان اروپا از پنجره هتل در استانبول 
س��قوط کرد. پلیس در حال بررس��ی جزئیات این حادثه تلخ 
است. رسانه ها گزارش دادند این والیبالیست در چت تیمی در 

واتساپ نوشته: »خداحافظ«.
آنطور که رسانه های ایتالیایی و ترکیه ای گزارش دادند، جولیا 

ایتوما به هم تیمی ها و مربی خود 
گفت که احساس بدی دارد. او 
در چت واتساپ تیم هم نوشته 
ب��ود: »خداحافظ«. پس از این 
پی��ام، او از طبقه شش��م اتاق 
هتلش در اس��تانبول به پایین 

سقوط کرد.
تلاش پلیس و رسانه ها برای 

بازس��ازی آخرین لحظات زندگی این والیبالیست ادامه دارد. 
ویدئوهایی از دوربین امنیتی هتل منتشر شد که ایتوما را در 
حال قدم زدن به تنهایی در راهرو نشان می داد. او ابتدا با تلفن 

صحبت کرد و سپس با سر پایین روی زمین نشست.

هم اتاقی او لوسیا وارلا گومز 
بازیکن اس��پانیایی  ای��ن  بود. 
می گوید تا ساعت 1:30 بامداد 
با ایتوما صحبت کرده اس��ت. 
کالبدشکافی در موسسه پزشکی 
قانونی اس��تانبول انجام ش��د. 
مراس��م تش��ییع جنازه جولیا 
ایتوما دوش��نبه یا سه شنبه در 

میلان برگزار می شود.
ورد آف والی، رس��انه اروپایی والیبال جهان هم در این باره 
نوش��ت: هنوز مشخص نیست چه چیزی باعث مرگ او شده 
اما مشخص است که این اتفاق چند ساعت پس از مسابقه رخ 

داده. به گفته مقامات ترکیه، ایتوما حوالی ساعت 4 صبح در 
حالی که همه هم تیمی هایش خواب بودند از پنجره اتاق هتلش 
سقوط کرد. ایتوما یک والیبالیست بسیار بااستعداد بود و یکی 
از بزرگ ترین بازیکنان جهان به حس��اب می آمد. او که اصالتا 
اهل نیجریه بود، در میلان متولد شد و قبل از پیوستن به نوارا 
برای تیم های جوانان ایتالیا بازی کرده بود. این تیم برای بازی 
برگشت مرحله نیمه نهایی لیگ قهرمانان اروپا به استانبول سفر 
کرده بود که با نتیجه 3 بر صفر مغلوب اکزاکیباسی شد. ایتوما 
عناوین متعددی را با تیم های ملی جوانان ایتالیا کسب کرده 
بود، از جمله مدال طلای مسابقات جهانی زیر ۲0 سال در سال 
۲0۲1، قهرمانی اروپا با تیم زیر 1۹ سال در سال ۲0۲۲ و مدال 

طلای دیگری در المپیک جوانان.

ماجرای مرگ مشکوک دختر 18 ساله والیبالیست

سقوط از طبقه ششم هتل

ارائه پیشنهاد توافق موقت جدید نیست

گزارش

یادداشت

زهـره فلاح زاده: س��رانجام دیروز اتفاقی ک��ه باید پیش تر رخ 
می داد، در وزارت ورزش و جوانان حادث ش��د و حالا آبی ها با 
 وساطت وزیر ورزش و کمک یکی از بانک های کشور در آستانه

تسویه حساب با استراماچونی و دیگر طلبکارهای خود هستند. 
خبر مهمی که ظهر دیروز از سوی باشگاه استقلال منتشر شد این 
بود: سرپرست باشگاه با وزیر ورزش و جوانان دیدار کرد و خروجی 
این جلسه کمک سجادی به باشگاه استقلال بود. سیدحجت 
کریمی، سرپرست باشگاه استقلال به همراه معاون حقوقی این 
باشگاه، بعدازظهر دیروز با حضور در وزارت ورزش و جوانان با 
سیدحمید سجادی دیدار کردند. در این دیدار سرپرست باشگاه 
استقلال توضیحاتی درباره اقدامات انجام شده در راستای برطرف 
شدن موانع این روزهای این باشگاه ارائه کرد. پس از توضیحات 
کریمی و همچنین صحبت های سمیعی، وزیر ورزش و جوانان 
دستورات لازم برای گره گشایی از مشکلات باشگاه استقلال را 
صادر کرد و پس از آن طی تماس تلفنی با مدیران عامل یکی 
از بانک های کش��ور، هماهنگی لازم را برای ایجاد راهکار برای 
رفع مشکلات استقلال و پرسپولیس انجام داد. با این تفاسیر به 
نظر می رسد در آینده نزدیک با کمک مالی به باشگاه استقلال 
که احتمالا در قالب وام خواهد بود، بخش اعظمی از مشکلات 
مالی رفع شود و استقلال بتواند بدهی استراماچونی و مطالبات 
بازیکنان خود را پرداخت کند. پس از برگزاری جلسه، کریمی 
و س��میعی به یکی از بانک های کش��ور رفتند تا برای دریافت 

وام برای پرداخت دیون استقلال مذاکره نهایی را انجام دهند.
کریمـی: وزارت ورزش هماهنگی هـای لازم را بـرای حل  ■

مشکلات استقلال انجام داد
در همین باره سرپرست باش��گاه استقلال گفت: امیدوارم 
بزودی ش��اهد رفع مشکلات باشگاه باشیم تا بتوانیم تا پایان 
ماه بدهی استراماچونی را پرداخت کنیم. سیدحجت کریمی 
پس از دیدار با وزیر ورزش اظهار داش��ت: تلاش ما این اس��ت 
که آرامش را به تیم و هواداران تزریق کنیم و در این راه وزارت 
ورزش و شخص سیدحمید سجادی حمایت لازم را از باشگاه 
دارد. در نخستین روز حضورم در باشگاه استقلال جلساتی را 
برگزار کردیم و مشکلات و موضوعات مورد بررسی قرار گرفت 
که بعد از این جلسات به دیدار وزیر ورزش و جوانان آمدیم و 
بیش از یک ساعت درباره مشکلات باشگاه صحبت کردیم. وی 
در ادامه با بیان اینکه در حال حاضر پرداخت بدهی  استراماچونی 
سرمربی پیشین استقلال اولویت باشگاه است، گفت: سجادی با 
چند نفر از مدیران دستگاه های مختلف در راستای همکاری و 
حل مشکلات باشگاه استقلال تماس گرفت که امیدوارم بزودی 
شاهد رفع مشکلات باشگاه باشیم تا بتوانیم تا پایان ماه بدهی 

استراماچونی را پرداخت کنیم. کریمی تصریح کرد: مقرر شده 
طرفداران و دنبال کنندگان اخبار باشگاه فقط به اخباری که از 
سوی سمیعی، سخنگوی باشگاه منتشر می شود، استناد کنند. 
تلاش ما این است که آرامش را به تیم و هواداران تزریق کنیم و 
در این راه وزارت ورزش و شخص دکتر سجادی حمایت لازم را 
از باشگاه دارد. سرپرست باشگاه استقلال با اشاره به باقی ماندن 
4 روز تا پایان ماه و مهلت پرداخت بدهی استراماچونی گفت: از 
پیگیری ها و تماس های وزیر ورزش و جوانان قدردانی می کنم 
و امیدوارم در روزهای آینده شاهد رقم خوردن اتفاقات خوب 

برای باشگاه و هواداران باشیم.
احکام مشاوران باشگاه استقلال بی اعتبار شد ■

سرپرس��ت باشگاه اس��تقلال همه احکام صادر شده برای 
مشاوران باشگاه را بی اعتبار کرد. پس از اتفاقاتی که در باشگاه 
اس��تقلال رخ داد و س��یدحجت کریمی به عنوان سرپرست 
جانشین علی فتح الله زاده شد، تصمیمات جدیدی برای مشاوران 
این باشگاه گرفته شده است. رسانه باشگاه استقلال شنبه در 
خبر کوتاهی نوش��ت: »بر اساس تصمیم هیات مدیره و اعلام 
سیدحجت کریمی سرپرس��ت این باشگاه، کلیه احکام صادر 
شده برای مشاوران باشگاه، از این پس فاقد اعتبار است«. باشگاه 
استقلال اما اعلام نکرده است چه کسانی از این باشگاه حکم 
مشاوره دارند. به این ترتیب همه افرادی که طی 7 ماه گذشته 
با علی فتح الله زاده وارد ساختمان باشگاه استقلال شدند، دیگر 
شغلی در مجموعه استقلال ندارند. هواداران آبی اعتقاد دارند 
کم کاری و اهمال همین تیم مدیریتی باعث حذف آنها از لیگ 

قهرمانان آسیا شد. 
پرونده بازگشت های فتح الله زاده به استقلال برای همیشه  ■

بسته شد
ماه عسل علی فتح الله زاده در ششمین بازگشت به استقلال 

خیلی زود به پایان رسید.
اگر چه او در مرتبه قبلی با رفتاری عاقلانه انتخاب ناباورانه اش 
توسط مسعود سلطانی فر، وزیر وقت ورزش را بعد از یکی دو هفته 
کلنجار نپذیرفت و خود کنار کشید اما این بار با امیدهای واهی 
تا زمانی که به واسطه فشارهای شدید مجبور به استعفا شود، بر 
سر کار ماند. فتح الله زاده که این بار حمایت پیشکسوتان استقلال 
را هم پش��ت خود داشت، در ش��رایطی که جمعیت هواداری 
بشدت علیه او بود، پس از آنکه در بازگشت به صندلی مدیریت 
استقلال سعی کرد با ابزار حمله به مدیرعامل پیشین )مصطفی 
آجورلو( تا جایی پیش برود، در نهایت در پیچ و خم های مالی و 
پیچیدگی های تازه باشگاه استقلال گیر افتاد؛ آن هم در شرایطی 
که کوچک ترین حمایتی از سوی جمعیت هواداری غالبا جوان 

آبی ها را پشت سر خود نمی دید. او که بعد از اتفاقات داخل باشگاه 
و حذف استقلال از رقابت های آسیایی، باز هم در پست خود باقی 
مانده بود، به واسطه اظهارنظرهای غیرضروری، ناگاه پایش به 
یک اتهام بزرگ مالی باز شد؛ چیزی که درباره کمتر مدیری در 
فوتبال ایران به این صراحت تجربه اش کرده بودیم؛ اتفاقی که 
مستقیما آبرو و اعتبار چند ساله مدیرعامل پرعنوان استقلال را 
تحت تاثیر قرار داد و او در واکنش به این مساله یک هفته بعد 
در شرایطی که همچنان سعی داشت سازمان خصوصی سازی را 
با مذاکرات پشت پرده آرام کند، در برنامه فوتبال برتر به صورت 
شفاهی از سمت خود استعفا کرد. اگرچه در این بین نقش وزارت 
ورزش و معاون قهرمانی و واکنش کند و منفعلانه آنها نسبت به 
این مساله جای نقد بسیار دارد و آن هم باید به صورت دقیق 
بررس��ی شود اما این خود فتح الله زاده بود که بار بزرگ مسائل 
بی شمار استقلال را نتوانست از روی زمین برداشته و روی شانه 
بگذارد. در نهایت اثر انگشت او روی این ناکامی بزرگ همواره 
باقی خواهد ماند تا پرونده مدیریتی او در باشگاه محبوبش برای 
همیشه بسته شود. حالا فتح الله زاده به محل کار خود )ساختمانی 

در غرب تهران( بازگشته و در کنار افراد مورد اعتمادش مجبور 
است انزوایی خودخواسته را تحمل کند. او همیشه یک چهره 
رسانه ای بوده و علاقه مند به حضور در تیترهای مطبوعاتی اما 
وضعیت بغرنج فعلی، شکایت سازمان خصوصی سازی و مسائل 
پیش آمده برای استقلال احتمالا باعث خواهد شد او مدتی در 
تاریکی و پشت پرده بماند و شاید بعد از رفع و رجوع اتفاقات او 
را در مقابل دوربین ها ببینیم. اینکه فتح الله زاده در حال حاضر چه 
می کند را یکی از نزدیکانش چنین توضیح می دهد: »او همیشه 
فعالیت های انتشاراتی داشته و اکنون هم همین کار را می کند. 
مجله روزهای زندگی با مدیرمسؤولی و سردبیری فتح الله زاده 
منتشر می شود و فعالیت های دیگری در عرصه رسانه ای دارد و 
زندگی خود را می گذراند«. با همه این اوصاف او باید برای رفع 
و رجوع شکایت سازمان خصوصی سازی درباره 5 میلیاردی که 
سرنوشت آن هنوز مشخص نشده، اقدام کند. مدیرعامل پیشین 
استقلال حالا که اعتبار و آبروی چند ساله اش به خطر افتاده، 
خودش نیز قصد شکایت از حسین قربان زاده، رئیس سازمان 

خصوصی سازی به خاطر اتهام های وارده را دارد.

بعد از جلسه مهم و سرنوشت ساز مدیران استقلال با وزیر ورزش و جوانان درباره حل مشکل مالی آبی پوشان عنوان شد

وام بانکی در نزدیکی آبی ها
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